
 
 
Danmarks Fjerkræavlerforening for Raceavl 
Hovedbestyrelsesmøde 
104 – HB møde lørdag d. 21. maj kl. 9 Mejrup Centeret  
Deltagere:  
PH, Patricia Haynes, IT, Ib Thomsen,  
LMH, Lars Moos Hansen, WL, Willy Littau,  
JA Jørgen Abrahamsen, PJ Palle Juul  
CB Carsten Blohm 
 

 
Dagsorden:  
 
Pkt. 1 Siden sidst ved formanden 
Formanden orienterede om det positive møde med Fødevarestyrelsen, hvor vi fik 
forklaret, hvem vi er, og hvad vi beskæftiger os med. Det var Fødevarestyrelsen ikke 
bekendt med. Vi fik skabt forståelse for vores arbejde med Racefjerkræ, og vi fik 
etableret direkte kontakt til det rette i Fødevarestyrelsen. Fødevarestyrelsen stillede 
med 4 repræsentanter og med en kontorchef i spidsen. De havde forberedt sig, og vi 
fik gode svar på, hvorfor man gør, som man gør ved udbrud af fugleinfluenza. Vi fik 
også en god forklaring om EU Forordning 2020/688 (samhandelsforordningen). Der 
er fortsat mulighed for udstilling i udlandet, når en række for os nye procedurer 
følges. Det skal vi have forklaret for de af vores medlemmer, der ønsker at udstille i 
udlandet. 
  
Pkt. 2 Informationsrunde ved medlemmerne: 
Der er aktivitet i de forskellige klubber og specialklubber. Der er stadig flere klubber, 
der slår sig sammen senest Struer og Skive. 
Der er både optimisme og skepsis i forhold til, om vi får mulighed for at holde 
udstilling og lignende aktiviteter i efteråret og vinteren. Årets dyrskuer står for døren, 
og flere klubber er klar til at deltage. Roskilde Dyrskue er ikke helt så søgt som 
tidligere, men der er dog tilmeldt 38 hold. 
Rigtig mange aktiviteter er planlagt til september og oktober måned, mens der er stor 
nedgang i november og december, hvilket viser, at vi alle forsøger at komme udenom 



 
 
en eventuel nedlukning som følge af fugleinfluenza. Det ser vi som meget positive 
tiltag, så vi kan opretholde vores arbejde med Racefjerkræ.  
 
Pkt. 3 Information fra kontoret 
Der bestilles stadig ringe. 
Vi er omkring 1.500 medlemmer, og der opleves ikke udfordringer på kontoret. 
 
Pkt. 4 Økonomi og regnskaber 
Økonomien forløber i forhold til budget, og der forventes ikke udsving i den 
nærmeste fremtid. Der er fortsat ikke investeret, som seneste repræsentantskabsmøde 
gav mulighed for. Det skyldes udviklingen i markedet, da vi vurderer, at det vil 
medfør tab at investere lige nu. Vi må vente på bedre tider. Nu stiger renten også, og 
så kan det vel ikke fortsætte med negative renter. 
  
Pkt. 5 Landsudstillingen 2022 
Møde den 26/6 med duerne med udgangspunkt i den tidligere udarbejde plan. Jørgen 
laver en opdatering af denne og dagsorden til mødet. 
 
Pkt. 6 Repræsentantskabsmødet den 21. maj 2022 
Dagsorden og plan for årene 2022 – 2024 blev gennemgået, så vi er klar til 
repræsentantskabsmødet. 
 
Pkt. 7 Racefjerkræ 
Leder 
Juni: PJ 
Juli: PH 
August: IT 
September: LMH 
Oktober: CB 
November: WL 
December: JA 
2023 
Januar: PJ 
Februar: PH 



 
 
Marts: IT 
April: LMH 
 
Pkt. 8 Guld og Sølvnåle  
Indstillinger til guld og sølvnåle blev alle godkendt.  
 
Pkt. 10  
Foreningen har for få penge erhvervet en trailer, der er meget anvendelig i 
propaganda øjemed. Den kræver en mindre istandsættelse, da den tidligere har været 
anvendt til politiske aktiviteter.  
 
Pkt. 11 Hjemmesiden 
Intet nyt. 
 
Pkt. 12 Evt.  
Intet at drøfte.  
 
Jørgen Abrahamsen, ref. 
 


